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PROTOKÓŁ NR XV/2025 

z Sesji Rady Gminy Bełchatów z dnia 20 marca 2025 r. o godz. 1000 

- sala konferencyjna Urzędu Gminy Bełchatów. 

Ad pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

 

Otwarcia obrad XV Sesji Rady Gminy Bełchatów XI kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Bełchatów Rafał Furczyński, który zgodnie ze statutem Gminy 

przewodniczył obradom. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, władze gminy, oświadczył, 

iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

                     Załącznik nr 1 – lista obecności radnych 

         Załącznik nr 2 – lista obecności gości 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany 

granic administracyjnych pomiędzy Gminą Bełchatów i Gminą Kleszczów. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Nyski. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Szczerców. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Rusiec. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Miasto Bełchatów. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów a Miastem Bełchatów.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia do 

realizacji „Programu wspierania budowy podłączeń budynków do zbiorczego systemu 

kanalizacyjnego na terenie Gminy Bełchatów – edycja VII”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi oraz upoważnienia Wójta 

Gminy do dokonania czynności prawnych polegających na jej zaciągnięciu na realizację 

zadania pn.: „Modernizacja ujęcia wody w Ławach – etap II”. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego i wykazu 

kąpielisk na terenie gminy Bełchatów na rok 2025. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego na 2026 rok. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bełchatów. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy 

Bełchatów na 2025 rok. 

19. Sprawozdanie z rozliczenia dotacji na realizację zadania z zakresu upowszechniania i 

rozwoju sportu na terenie Gminy Bełchatów w 2024 r. 

20. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Bełchatów za 2024 rok. 

21. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełchatowie za 

2024 r. 

22. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024. 

23. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy Bełchatów za rok 2024. 

24. Sprawozdanie z działalności: 

1) Komisji Rewizyjnej, 

2) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

3) Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych, Komisji, 

4) Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług, 

5) Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego. 

25. Przyjęcie protokołu nr XII/2025. 

26. Przyjęcie protokołu nr XIII/2025. 
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27. Przyjęcie protokołu nr XIV/2025. 

28. Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

29. Rozpatrzenie pism, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między sesjami. 

30. Sprawy różne. 

31. Zakończenie obrad. 

 

Załącznik nr 3 – zawiadomienie 

o terminie sesji wraz z  

proponowanym porządkiem obrad. 

 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Czy mają Państwo uwagi do porządku obrad? 

Pan Wójt Konrad Koc: 

(1:15 w nagraniu wideo)  

Pan Wójt wniósł o zdjęcie pkt 11 porządku obrad: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów a 

Miastem Bełchatów” i wprowadzenie w pkt 11: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie udzielenia Województwu Łódzkiemu pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej przeznaczonej na dofinansowanie wkładu w Projekcie pn. 

„Modernizacja i elektryfikacja linii kolejowej nr 24 na odcinku Piotrków Trybunalski – 

Bełchatów z wydłużeniem do Bogumiłowa” w ramach Programu Uzupełnienia Lokalnej i 

Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – Kolej + do 2028 roku”. 

Radny Paweł Lesiak: 

(2:14 w nagraniu wideo)  

Radny wniósł o zmianę porządku obrad i pkt 16 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2026 rok” przenieść na 

początek obrad, czyli po pkt 1 ze względu na obecność Sołtysów na Sali.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Porządek obrad, który Państwo otrzymali, również jest 

wysyłany do Sołtysów i możliwe, że inni Sołtysi chcieliby być obecni  o późniejszej godzinie. 

W takim wypadku „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2026 rok” pozostawiłbym w obecnym porządku obrad 

jako pkt 16. 

Radny Paweł Lesiak: Radny wycofał swój wniosek.  

 

 Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów, przestępujemy do głosowania 

wniosku Pana Wójta o zmianę porządku obrad.  
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Głosowano w sprawie: Wniosek o zmianę porządku obrad - czas głosowania: 20 
marca 2025, godz. 10:11 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Wniosek Pana Wójta został przyjęty. Porządek obrad po 

zmianach prezentuje się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany 

granic administracyjnych pomiędzy Gminą Bełchatów i Gminą Kleszczów. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Nyski. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Szczerców. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Rusiec. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Miasto Bełchatów. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia 

Województwu Łódzkiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej przeznaczonej 

na dofinansowanie wkładu w Projekcie pn. „Modernizacja i elektryfikacja linii 

kolejowej nr 24 na odcinku Piotrków Trybunalski – Bełchatów z wydłużeniem do 

Bogumiłowa” w ramach Programu Uzupełnienia Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury 

Kolejowej – Kolej + do 2028 roku.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia do 
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realizacji „Programu wspierania budowy podłączeń budynków do zbiorczego systemu 

kanalizacyjnego na terenie Gminy Bełchatów – edycja VII”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi oraz upoważnienia Wójta 

Gminy do dokonania czynności prawnych polegających na jej zaciągnięciu na realizację 

zadania pn.: „Modernizacja ujęcia wody w Ławach – etap II”. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego i wykazu 

kąpielisk na terenie gminy Bełchatów na rok 2025. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego na 2026 rok. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bełchatów. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy 

Bełchatów na 2025 rok. 

19. Sprawozdanie z rozliczenia dotacji na realizację zadania z zakresu upowszechniania i 

rozwoju sportu na terenie Gminy Bełchatów w 2024 r. 

20. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Bełchatów za 2024 rok. 

21. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełchatowie za 

2024 r. 

22. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024. 

23. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy Bełchatów za rok 2024. 

24. Sprawozdanie z działalności: 

1) Komisji Rewizyjnej, 

2) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

3) Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych, Komisji, 

4) Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług, 

5) Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego. 

25. Przyjęcie protokołu nr XII/2025. 

26. Przyjęcie protokołu nr XIII/2025. 

27. Przyjęcie protokołu nr XIV/2025. 

28. Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

29. Rozpatrzenie pism, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między sesjami. 
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30. Sprawy różne. 

31. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad pkt 2. 

(5:56 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic 

administracyjnych pomiędzy Gminą Bełchatów i Gminą Kleszczów. 

Uchwała nr XV/113/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonał Kierownik Sławomir Kuśmierek oraz Pan Wójt Konrad Koc 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje. 

Radna Ewa Gębarowska: Stwierdziła, iż w projekcie uchwały, który został przedstawiony 

są zawarte najważniejsze argumenty. Radna kilka z nich przytoczyła oraz podkreśliła jak 

ważna jest to decyzja dla naszej gminy.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Wyraził opinię w przedmiocie zmiany granic oraz 

podkreślił jak ważne jest to dla naszej gminy. Przewodniczący ma nadzieję, że żadna Rada 

Ministrów nie podejmie tak krzywdzącej decyzji o zmianie tych granic.  

Radny Paweł Lesiak: Stwierdził, iż nasze konsultacje społeczne dobitnie pokazały, że 

wszyscy mówimy jednym głosem i widzimy jakie korzyści przyniosła naszej gminie zmiana 

granic. Radny zaznaczył również, że argumentacja przedstawiona w projekcie uchwały, 

wyartykułowana przez Pana Wójta jest jak najbardziej zasadna. Uważa, że w zaistniałej 

sytuacji, obecni na posiedzeniu Radni jednomyślnie poprą przedstawiony projekt uchwały, 

aby w ten sposób wyrazić wspólnotową zasadę walki o nasze dobro i dobro naszego regionu.   

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
opinii w przedmiocie zmiany granic administracyjnych pomiędzy Gminą 
Bełchatów i Gminą Kleszczów. - czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 10:53 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 
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Ad pkt 3. 

(48:13 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Nyski. 

Uchwała nr XV/114/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Powiat Nyski. - czas 
głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:09 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 4. 

(49:43 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 

Uchwała nr XV/115/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusję. 

Radna Bogusława Maziarz: Zawnioskowała o pozytywne zaopiniowanie przedstawionego 

projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów, przystępujemy do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Powiat 
Bełchatowski. - czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:11 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 5. 

(52:17 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Szczerców. 

Uchwała nr XV/116/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Szczerców. - 
czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:12 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała nie została podjęta. 

 

Ad pkt 6. 

(53:26 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

Uchwała nr XV/117/2025 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do 
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głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. - czas 
głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:14 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 7. 

(54:37 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Rusiec. 

Uchwała nr XV/118/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie głosów w dyskusji, przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Rusiec. - czas 
głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:15 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 8. 

(56:15 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

Uchwała nr XV/119/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. - 
czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:17 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 

(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 

Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 

(ZA 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 9. 

(57:49 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

Uchwała nr XV/120/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie projektu uchwały  

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. - czas 
głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:18 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta.  

Ad pkt 10. 

(59:22 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Miasto Bełchatów. 

Uchwała nr XV/121/2025 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Miasto Bełchatów. - 
czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:20 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

 Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

 

Ad pkt 11. 

(1:00:37 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia 

Województwu Łódzkiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej przeznaczonej na 

dofinansowanie wkładu w Projekcie pn. „Modernizacja i elektryfikacja linii kolejowej nr 24 

na odcinku Piotrków Trybunalski – Bełchatów z wydłużeniem do Bogumiłowa” w ramach 

Programu Uzupełnienia Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – Kolej + do 2028 

roku.  

Uchwała nr XV/122/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały w sprawie udzielenia Województwu Łódzkiemu pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej przeznaczonej na dofinansowanie wkładu w Projekcie 
pn. "Modernizacja i elektryfikacja linii kolejowej nr 24 na odcinku Piotrków 
Trybunalski - Bełchatów z wydłużeniem do Bogumiłowa" w ramach Programu 
Uzupełnienia Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej - Kolej + do 2028 
roku - czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:22 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 12. 

(1:03:09 w nagraniu wideo) 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 

„Programu wspierania budowy podłączeń budynków do zbiorczego systemu 

kanalizacyjnego na terenie Gminy Bełchatów – edycja VII”. 

Uchwała nr XV/123/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Z-ca Kierownika Anna Rutkowska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie głosów w dyskusji, przystępujemy do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu wspierania budowy 
podłączeń budynków do zbiorczego systemu kanalizacyjnego na terenie Gminy 
Bełchatów – edycja VII”. - czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:24 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 13. 

(1:05:17 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi oraz upoważnienia Wójta Gminy do 

dokonania czynności prawnych polegających na jej zaciągnięciu na realizację zadania pn.: 

„Modernizacja ujęcia wody w Ławach – etap II”. 

Uchwała nr XV/124/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Z-ca Kierownika Anna Rutkowska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusję. 

Radna Renata Jabłońska: W sprawie warunków pożyczki na realizację ww. zadania.   

Odpowiedzi udzieliła Z-ca Kierownik Anna Rutkowska oraz Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Łodzi oraz upoważnienia Wójta Gminy do dokonania czynności 
prawnych polegających na jej zaciągnięciu na realizację zadania pn.: 
„Modernizacja ujęcia wody w Ławach – etap II”. - czas głosowania: 20 marca 
2025, godz. 11:27 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 14. 

(1:08:30  w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk 

na terenie gminy Bełchatów na rok 2025. 

Uchwała nr XV/125/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Marta Bluszcz - Stępnik 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 
sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk na terenie gminy Bełchatów na rok 
2025. - czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:30 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (BRAK GŁOSU), 
Renata Jabłońska (ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), 
Bogusława Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz 
Werecki (ZA), Mariusz Wolak (ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 15. 

(1:11:33 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Uchwała nr XV/126/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radna Ewa 

Gębarowska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania 
wniosku według właściwości. - czas głosowania: 20 marca 2025, godz. 11:33 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 16. 

(1:15:41 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego na 2026 rok. 

Uchwała nr XV/127/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska oraz Pan Wójt Konrad Koc 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje. 

Radny Paweł Lesiak: Uważa, że samo wyodrębnienie funduszu sołeckiego w sytuacji, gdy 

zapadłaby decyzja o zmianie granic administracyjnych, nie wyobraża sobie, aby sołtysi 

forsowali uchwalanie środków z funduszu sołeckiego. Radny jest przeciwny 

przedstawionemu projektowi uchwały, ponieważ jego niewyodrębnienie jest już 

nieodwracalne.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Pani Skarbnik proszę o wyjaśnienie, bo uważam, że 

mówi Pan nieprawdę. 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Poinformowała, że uchwała o wyodrębnieniu funduszu 

sołeckiego raz podjęta powraca wciąż co roku i żeby nie wyodrębniać go na rok następny, to 

należy każdorazowo, w każdym roku podejmować uchwałę o jego niewyodrębnieniu.  

Radny Paweł Lesiak: Zwrócił się do Pani Skarbnik, że się nie zrozumieli, ponieważ odniósł  

się do obecnej sytuacji. Zapytał, czy gdyby sołectwa nie przedstawiły wniosków o 

wydatkowanie środków, to czy te środki zostałyby w budżecie gminy. Nawiązał również do 

propozycji wymiany w ramach środków przeznaczonych na fundusz solecki wodomierzy, 

gdzie wiele gmin rozpoczęło ten proces już dużo wcześniej, podobnie z wymianą oświetlenia 

ulicznego, uważa, że można to robić systematycznie. Zapytał, czy inwestycje, które są 

obecnie realizowane są inwestycjami pierwszej potrzeby. Radny wspomniał, również o 

obietnicach bez pokrycia, które były składane mieszkańcom przez Pana wójta przy okazji 

prośby o rezygnację z funduszu sołeckiego, w momencie kiedy gmina chciała pozyskać 

środki na budowę węzła betoniarskiego oraz w okresie przedwyborczym. Wspomniał 
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również, że jest wiele sołectw, które z niewiadomych przyczyn są pomijane we wszelkich 

ruchach inwestycyjnych i właśnie fundusz sołecki to jedyne źródło finasowania jakichkolwiek 

zadań. Radny nie słyszał, abyśmy w sytuacji, w której grozi nam dramat finansowy zmierzali 

ciąć wydatki na dożynki gminne, które są bardzo kosztowne. Nawiązał również, do integracji 

społeczeństwa, na które niewątpliwie składa się organizacja różnego typu przedsięwzięć i bez 

środków z funduszu sołeckiego byłoby to niemożliwe. Radny zaapelował, aby fundusz 

sołecki jednak został wyodrębniony na 2026 rok.  

Radna Grażyna Kałużna: Radna powiedziała, że fundusz sołecki daje ogromne możliwości 

wyposażenia, remontu sali, czy wyczyszczenia rowów. Jako wieloletni Sołtys stara się 

oszczędnie dysponować pieniędzmi publicznymi. Wspomniała, że jak doszłoby do zmiany 

granic, to fundusz sołecki zostałby również proporcjonalnie zmniejszony, ponieważ jest on 

liczony od dochodu na mieszkańca, więc fundusz sołecki nie zostałby na poziomie 

2 300 000,00 zł. tylko proporcjonalnie się zmniejszy. Zwróciła się z prośbą, aby nie 

pozbawiać sołtysów i mieszkańców tych środków.  

Radny Piotr Kotas: Zwrócił uwagę, że każda miejscowość, każde sołectwo ma inne 

potrzeby, na które chciałoby przeznaczyć środki z funduszu sołeckiego. Jednorazowe 

niewyodrębnienie tego funduszu spowoduje, że w całej gminie wymienimy oświetlenia i 

wodomierze. Uważa, że jest to dobry kierunek, który nie będzie różnicował mieszkańców.  

Radny Mariusz Wolak: Zakomunikował, że podjęcie uchwały o niewyodrębnieniu funduszu 

sołeckiego świadczy o odpowiedzialnym i uczciwym podejściu do mieszkańców naszej 

gminy. 

Radna Monika Sadura: Zapytała, dlaczego to mieszkańcy ciągle muszą ponosić 

konsekwencje trudnych decyzji, które są podejmowane. Radna powiedziała, że środki z 

funduszu sołeckiego są przeznaczane na rzeczy potrzebne tj. wykonanie projektu 

energetycznego, wodociągowego, wykonanie altany itp., więc w żaden sposób nie są 

przejadane. Zakomunikowała, że fundusz sołecki to narzędzie, które pozwala mieszkańcom 

bezpośrednio decydować o potrzebach swoich sołectw. Gmina nie wyrażając zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego odbiera mieszkańcom możliwość decydowania o części 

budżetu. Wspomniała, również o tym, że nie wszystkie miejscowości odczują korzyści z 

wymiany oświetlenia w takim samym stopniu. Uważa, że wymiana oświetlenia i liczników to 

zadanie własne gminy, które mogą być realizowane niezależnie od funduszu sołeckiego.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Zapytał czy Radna uważa, że jak sołectwo wydaje 

środki z funduszu sołeckiego na wymianę oświetlenia, to podchodzi nieracjonalnie. Nawiązał 

do słów Radnej mówiącej, że są to zadania własne gminy i zapytał na co można wydać 

fundusz sołecki, odpowiadając, że właśnie na zadania własne Gminy. 
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Radna Monika Sadura: Radna wspomniała, że kolejny raz Przewodniczący przerywa jej 

wypowiedź.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Chciał uregulować pewne tematy, które mogą być źle 

odczytane przez mieszkańców, przez sołtysów.  

Radna Monika Sadura: Zwróciła się do Radnego Pawła Kotasa, że kojarzy iż od wielu lat 

jest bardzo przeciwny funduszowi sołeckiemu. Stwierdziła, iż zabierając fundusz sołecki 

wiele miejscowości bardzo dużo straci. Radna zakomunikowała, że jest przeciwna 

niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego na 2026 rok. 

Radny Paweł Lesiak: Zapytał, czy w ramach funduszu sołeckiego wymiana oświetlenia 

ulicznego i wodomierzy obejmie wszystkie miejscowości w 2026 roku oraz, czy ta kwota w 

zupełności te koszty pokryje. 

Radna Ewa Gębarowska: Wspomniała o zebraniu sołeckim, które dotyczyło funduszu 

sołeckiego, niektórzy z mieszkańców mówili o obawach związanych z pominięciem ich przy 

montażu lamp czy liczników. Radna zobowiązała się, aby dopilnować żeby fundusz sołecki 

który przekażą jako Postękalice, aby w formie lamp, czy liczników wrócił.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Powiedział, że wszystkie spotkania, imprezy 

organizowane przez gminę są dla mieszkańców i nie możemy rozróżniać, że tylko z funduszu 

sołeckiego bawią się nasi mieszkańcy. Nawiązał do słów Pana Wójta, który powiedział, że 

część pieniędzy będzie przeznaczona na spotkania, integrację. Wspomniał również o 

sformułowaniu które padło, dlaczego konsekwencje takich decyzji muszą ponosić 

mieszkańcy. Stwierdził, że każda decyzja jest konsekwencją, którą ponoszą mieszkańcy, ale z 

reguły to są dobre decyzje. Wspomniał tak jak wcześniej, że fundusz sołecki to zadania 

własne gminy i tylko na to możemy przeznaczyć pieniądze. Zobowiązał się by dopilnować, 

żeby w przypadku zmiany granic te pieniądze w miarę równo trafiły do każdego sołectwa.  

Radna Renata Jabłońska: Przypomniała, że wszelkie nasze inwestycje to działania, które są 

efektem pracy wielu lat. Wspomniała, że realizacja obietnic Radnych, czy Wójta to działania, 

których nie da się zrealizować w ciągu miesiąca czy nawet jednego roku i należy o tym 

pamiętać. Zwróciła uwagę również na korzyści z wynajmu świetlic w calach komercyjnych, 

które można przeznaczyć między innymi na środki potrzebne do utrzymania czystości 

świetlicy. Radna wspomniała, że na realizację inicjatyw, które chcemy wykonać, możemy 

zgłosić do budżetu na rok kolejny lub skorzystać ze wsparcia, które oferują różne instytucje. 

Uważa, że jeżeli utracimy fundusz sołecki na 2026 rok, to przy wspólnych działaniach 

mieszkańców jest większa szansa, że współpraca będzie lepsza, chociażby poprzez 

organizacji koszyczkowych imprez. Powiedziała, że niewyodrębnienie funduszu sołeckiego 

na 2026 rok, to odwrócona forma wsparcia i nie tylko dla naszych mieszkańców w postaci 
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wymiany liczników, ale przede wszystkim dla naszej gminy. Radna podziękowała swoim 

sołtysom za zrozumienie i wsparcie w obecnej sytuacji. Wyraziła poparcie za 

niewyodrębnieniem funduszu sołeckiego na 2026 rok.  

Sołtys Zawad Jerzy Socha: Ma wielką nadzieje, że środki przeznaczone na fundusz sołecki 

zostaną w obecnej formie. Powiedział, że gdyby się zdarzyło, że fundusz sołecki zostanie 

niewyodrębniony na 2026 rok, to liczy na to, że w jego miejscowości, w której są 44 lampy 

sodowe, uda się je wymienić. Wspomniał, że przy analizie kosztów wymiana będzie wynosi 

ok 50 000,00 zł., natomiast fundusz sołecki dla Zawad wynosi ponad 100 000,00 zł. Sołtys 

wielokrotnie składał wnioski do budżetu o projekt na wykonanie oświetlenia dla 7 dróżek, 

gdzie jest potrzebne i chciałby, aby chociaż jeden udało się zrobić.  

Sołtys Postękalic Radosław Pal: Wyraził niezadowolenie z faktu wstrzymania funduszu 

sołeckiego na 2026 rok. Zwrócił również uwagę, że gmina raz traktuje głos pojedynczy,  

w sposób wiążący, a w niektórych momentach jest to pomijane. Pojawił się na sesji, ponieważ 

nie widział dokładnego uzasadnienia projektu uchwały i chciał wysłuchać opinii wszystkich 

Radnych oraz Pana Wójta. Uważa, że jeżeli jest to sytuacja kryzysowa, w której możemy się 

znaleźć, to nie pozostaje nic innego jak decyzję uszanować. Liczy na to, że jeżeli nie dojdzie 

do powrotnej zmiany granic Radni i Pan Wójt przychylą się do tego, że te pieniądze w jakiś 

sposób do mieszkańców wrócą. Będąc sołtysem już drugą kadencje, widzi że mieszkańcy 

chcą mieć wpływ na fakt, że są w jakiś sposób decyzyjni.  

Sołtys Dobiecina Jacek Ryżęwski: Odniósł się do wypowiedzi o „przejadaniu” funduszu 

sołeckiego, twierdząc, że w jego miejscowości nigdy nic takiego nie miało miejsca, wręcz 

przeciwnie zawsze podczas organizacji imprez integracyjnych jest koszyczkowe. Poprosił 

Państwa Radnych o wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2026, ponieważ z tych 

środków jest realizowanych dużo ważnych dla mieszkańców inwestycji.  

Radna Ilona Kołodziej: Przyznała, że w każdej miejscowości jest jeszcze dużo do zrobienia, 

ale uważa, że rok niewyodrębniania funduszu sołeckiego nie zaważy na upadku sołectw, a 

oszczędności, o których wspomniał Pan Wójt i Radni mogą przynieść dobre skutki na 

przyszłość. W obliczu niepewnej sytuacji powinniśmy się zjednoczyć, nie podpalać emocji, 

tylko je gasić. Radna liczy na zrozumienie i wyrozumiałość mieszkańców.  

Radna Bogusława Maziarz:  Zaapelowała, aby zasoby, które są w niektórych sołectwach 

były udostępnianie tym, którzy w danym momencie tego potrzebują, przecież należą one do 

majątku gminy. Uważa, że w obecnej sytuacji nie powinniśmy toczyć sporów, ale przychylić 

się do niewyodrębnienia funduszu na jeden rok na 2026 rok. Poprosiła również o jedność w 

podejmowaniu tak ważnych decyzji.  

Radna Monika Sadura: Odniosła się do wypowiedzi Radnej Renaty Jabłońskiej dotyczącej 
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składania wniosków do budżetu, mówiąc, że co roku składa takie wnioski, które nie są brane 

pod uwagę. Stwierdziła, że nie ma równości w dzieleniu funduszy. 

 Radna Renata Jabłońska: Odniosła się do wypowiedzi Radnej Moniki Sadury mówiąc, że 

też składa wnioski i czasami jest to łut szczęścia. Wskazała tylko możliwości skorzystania ze 

wsparcia fundacji, których jest mnóstwo.  

 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik oraz Pan Wójt Konrad Koc 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia 
zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2026 rok. - czas głosowania: 20 
marca 2025, godz. 14:07 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (PRZECIW), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (PRZECIW), Bogusława 
Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (PRZECIW), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki 
(ZA), Mariusz Wolak (ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 17. 

(3:18:54 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bełchatów. 

Uchwała nr XV/128/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie projektu uchwały wraz z 

autopoprawką. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bełchatów. - czas głosowania: 20 
marca 2025, godz. 15:00 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (BRAK GŁOSU), 
Renata Jabłońska (ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), 
Bogusława Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz 
Werecki (ZA), Mariusz Wolak (ZA) 
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Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 18. 

(3:21:57 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy Bełchatów 

na 2025 rok. 

Uchwała nr XV/129/2025 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie projektu uchwały wraz z 

autopoprawką. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje 

 

Radna Grażyna Kałużna: Zapytała z na jakie usługi jest zwiększenie o kwotę 20 000,00 zł., 

w dziale 750, rozdział 75023 paragraf 4270 wydatki na zakup usług remontowych, oraz w 

tym samym dziale i rozdziale zakup usług o kwotę 63 000,00 zł. Radna zapytała również, czy 

przeznaczona kwota przeniesiona z planu wydatków  o kwotę 3 900 000,00 zł., w związku ze 

zmianą źródeł finansowania zadania: Rozwój zielonego transportu publicznego w Gminie 

Bełchatów będzie przeznaczona na zakup autobusu elektrycznego. 

Radny Paweł Lesiak: Zapytał z czego wynika wyodrębnienie kwoty w Oleśniku na potrzeby 

przyłącza wodociągowego do Centrum Sportu. Zapytał, czy ta część inwestycji nie była 

objęta projektem.  

 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Małgorzata Łągiewska oraz Z-ca kierownika Marta Bąk 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
zmian w budżecie Gminy Bełchatów na 2025 rok. - czas głosowania: 20 marca 
2025, godz. 15:15 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (BRAK GŁOSU), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława 
Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), 
Mariusz Wolak (ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 
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Ad pkt 19. 

(3:37:00 w nagraniu wideo) 

Sprawozdanie z rozliczenia dotacji na realizację zadania z zakresu upowszechniania i 

rozwoju sportu na terenie Gminy Bełchatów w 2024 r. 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Edyta Brożyna 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przy braku uwag, sprawozdanie uznaje się za przyjęte. 

Ad pkt 20. 

(3:40:07 w nagraniu wideo) 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Bełchatów 

za 2024 rok. 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Anna Kumor 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przy braku uwag, sprawozdanie uznaje się za przyjęte. 

Ad pkt 21. 

(3:43:08 w nagraniu wideo) 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełchatowie za  

2024 r. 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Anna Kumor 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przy braku uwag, sprawozdanie uznaje się za przyjęte. 

Ad pkt 22. 

(3:44:47 w nagraniu wideo) 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024. 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otrzymali Państwo sprawozdanie wraz z materiałami, 

dzisiaj nie mogła być obecna Pani Wioleta Paradecka, która mogłaby odpowiedzieć na 

Państwa pytania, jeśli takie tutaj się pojawią to pisemnie na nie odpowiemy. Przy braku uwag, 

sprawozdanie uznaje się za przyjęte. 

 

Ad pkt 23. 

(3:45:31 w nagraniu wideo) 

Sprawozdanie z działalności Rady Gminy Bełchatów za rok 2024. 
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Przewodniczący Rafał Furczyński: Otrzymaliście Państwo sprawozdanie w materiałach, 

czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Przy braku uwag, sprawozdanie uznaje się za 

przyjęte. 

 

Ad pkt 24. 

(3:45:54 w nagraniu wideo) 

Sprawozdanie z działalności: 

1) Komisji Rewizyjnej, 

2) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

3) Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych, Komisji, 

4) Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług, 

5) Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego. 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otrzymali Państwo sprawozdania wraz z materiałami, 

oprócz sprawozdania z Komisji Bezpieczeństwa, którą przyjmiemy na kolejnej sesji. Komisje 

na swoich posiedzeniach omówiły i przyjęły sprawozdania poprzez głosowanie. Czy chcieliby 

Państwo zabrać głos? Przy braku uwag, sprawozdania uznaje się za przyjęte. 

 

Ad pkt 25. 

(3:46:35 w nagraniu wideo) 

Przyjęcie protokołu nr XII/2025. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przy braku uwag do protokołu. Przystępujemy 

do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu nr XII/2025. - czas głosowania: 20 
marca 2025, godz. 15:26 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Protokół został przyjęty. 

Ad pkt 26. 

(3:47:24 w nagraniu wideo) 

Przyjęcie protokołu nr XIII/2025. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przy braku uwag do protokołu. Przystępujemy 

do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu nr XIII/2025. - czas głosowania: 20 
marca 2025, godz. 15:27 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Protokół został przyjęty. 

Ad pkt 27. 

(3:48:08 w nagraniu wideo) 

Przyjęcie protokołu nr XIV/2025. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przy braku uwag do protokołu. Przystępujemy 

do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu nr XIV/2025. - czas głosowania: 20 
marca 2025, godz. 15:27 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz Wolak 
(ZA) 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Protokół został przyjęty. 

Ad pkt 28. 

(3:48:43 w nagraniu wideo) 

Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

Brak głosów w dyskusji.  

 

Ad pkt 29. 

(3:49:14 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie pism, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Oprócz załączonych pism, które zostały przekazane 

Państwu wraz z materiałami, wpłynęło pismo Przewodniczącego Klubu Radnych Łączy Nas 

Gmina Bełchatów o zmianie osobowej tego klubu. Czy mają Państwo jakieś pytania? Nie 

widzę głosów, przechodzimy do kolejnego punktu.  

Ad pkt 30. 

(3:50:05 w nagraniu wideo) 

Sprawy różne. 
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W sprawach różnych głos zabrali: Radna Monika Sadura w sprawie dalszej części budowy 

kanalizacji w Ławach, w sprawie akcji łatania ubytków w drogach. Radna Ewa Gębarowska  

w sprawie harmonogramu łatania dziur w drogach. Radna Renata Jabłońska w sprawie drogi 

betonowej w Zdzieszulicach Górnych. Radny Paweł Lesiak w sprawie przetargu na szkołę w 

Janowie. Radna Monika Sadura w sprawie oświetlenia i kanalizacji w Józefowie, w sprawie 

drogi powiatowej Wola Mikorska i Adamów. Radna Grażyna Kałużna w sprawie lamp w 

Podwodach Kolonii, w sprawie drogi w Podwodach, w sprawie autobusów, w sprawie 

kosztów najmu żółtego busa oraz od kogo jest wynajmowany. Radna Ewa Gębarowska w 

sprawie mostu i świetlicy w Postękalicach, w sprawie drogi nad rozlewiskiem. Radna Renata 

Jabłońska w sprawie dotacji na PSZOK w Zawadach oraz na drogę Kielchinów – 

Augustynów, w sprawie drogi na tak zwanych górkach. Radna Ewa Gębarowska w sprawie 

zmiany trasy autobusu szkolnego.  

Ad pkt 31. 

(4:18:58 w nagraniu wideo) 

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rafał Furczyński stwierdził, iż porządek obrad XV Sesji Rady Gminy 

został wyczerpany. Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział 

i zakończył obrady. 

 

 

Protokołowała:                                                                Przewodniczący: 


